
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2021-04-09 15:20:40

Ministrul Cseke Attila: Vrem sa reglementam problema arhitectilor sefi în UAT-uri

Ministrul Dezvoltarii, Lucrarilor Publice si Administratiei, Cseke Attila, a declarat, vineri, referitor la

problema arhitectilor sefi în unitatile administrativ-teritoriale, ca ministerul intentioneaza sa elimine

conditia obligatorie în prezent ca pretendentii sa detina un certificat eliberat de Registrul Urbanistilor din

România, dar si sa scada conditiile de vechime pentru arhitectii interesati.

 

"Avem în dezbatere publica pe site-ul ministerului un proiect de act normativ care vizeaza reglementarea

problemei arhitectilor sefi la unitatile administrativ-teritoriale. Şi aici avem niste reglementari restrictive, de aceea

am ajuns ca în tara sa avem doar la 184 de UAT-uri arhitecti sefi, din 3.228 câte avem. Legea în vigoare astazi

prevede între criteriile de a se putea prezenta la un concurs pentru a accede la aceasta functie necesitatea de a

detine un certificat eliberat - e un fel de atestat - de la Registrul Urbanistilor Români. Evident, ca nu am nimic cu

aceasta tagma si nici cu Registrul acesta, doar s-a întâmplat urmatorul fenomen: acest certificat este astazi în

posesia a 1.973 de arhitecti, ceea ce înseamna ca daca toti acestia ar veni în sistemul administratiei publice locale

tot nu am acoperi decât 60% din UAT-uri cu arhitecti sefi. Doar 184 sunt la UAT-uri. În Bihor, avem cinci

UAT-uri din 101. Este clar ca ceva trebuie facut. În proiectul lansat în dezbatere propunem eliminarea acestui

criteriu si propunem reducerea vechimii în specialitate pentru orase si comune de la 7 ani, cum este astazi, la 5,

respectiv 3 ani, pentru a încerca sa atragem tineri arhitecti care doresc sa vina în administratia publica locala," a

declarat, în conferinta de presa, ministrul Dezvoltarii.

 

Ministrul a mai mentionat faptul ca se va introduce posibilitatea colaborarii, cooperarii între UAT-uri pe partea de

urbanism, amenajarea teritoriului, astfel încât arhitectul sef dintr-o localitate sa poata emite acte valabile si pentru

o alta localitate care nu are arhitect sef. În acest mod, comunele si orasele fara arhitect sef sa nu mai fie nevoite sa

ceara avize si autorizatii de la arhitectii sefi ai judetelor, ca în prezent.

 

"Nu spun ca prin aceasta reglementare vom rezolva în totalitate, pentru ca la comune este foarte, foarte greu sa

atragi un arhitect, dar putem sa deblocam o parte însemnata din aceste posturi pentru ca este foarte important sa

avem arhitecti sefi", a conchis Cseke Attila. 
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